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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig asszisztál a kormány a Fertő-tónál 
tapasztalható környezetpusztításhoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  években  rendkívül  súlyos  pusztítás  ment  végbe  a  Fertő-tónál.  A  tervezett,
visszafordíthatatlan  környezetpusztítással  járó  gigaberuházás  keretein  belül,  a  tervek  szerint
szállodát,  apartmanházakat,  műfüves  futballpályát,  teniszpályákat  és  vitorláskikötőket  építettek
volna mintegy 30 milliárd forintból.

A tó körüli  építési  területen a kivitelezés eddig abban nyilvánult  meg, hogy mindent letaroltak,
épületeket,  növényzetet  egyaránt.  Korábban,  a  tóban  álló  cölöpházak  tulajdonosait  az  állami
tulajdonú  cég  felszólította,  hogy  saját  költségükön  bontsák  el  az  ingatlanokat,  mivel  azok  a
területfejlesztés útjában álltak.

Az eddigi munkálatok mintegy 10 milliárd forint közpénzt emésztettek fel, azonban a kormány által
nemzetgazdaságilag kiemelt  jelentőségű beruházásnak minősített  projekt időközben, a gazdasági
helyzetre való tekintettel teljesen leállt, az építkezésért felelős állami cég pedig megszűnt.

Tehát a helyzet jelenleg a következő: óriási pusztítást végeztek a területen, elköltöttek 10 milliárd
forintot,  majd egy torzót  hátrahagyva levonultak a  területről,  amely jelenleg is  le  van zárva,  a
lakosok  számára  nem  megközelíthető.  Ráadásul  arról  sincs  hivatalos  információ,  hogy  mik  a
kormány további tervei a beruházással, a letarolt terület helyreállításával kapcsolatban.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Mik a kormány további tervei az említett gigaberuházással kapcsolatban?
• Miért van elzárva az emberek elől a terület, ha az építkezést és az egyéb munkálatokat 

teljesen leállították?
• Miniszter úr meglátása szerint elfogadható az a pusztítás, ami az előkészítő munkálatok 



 
során a tó körül történt?

• A kormány jelenlegi tervei szerint milyen formában, milyen céldátummal és pontosan 
mekkora forrásból valósul meg a tervezett projekt?

• A beruházás újraindítását követően a kormány milyen lépéseket kíván tenni a környezeti 
pusztítás okozta károk helyreállításáért?

Válaszát előre is köszönöm!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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